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Kolumne

Iz Hrvatskog Sabora
Marko Turić, Ivan Bagarić

Poštovane kolegice i kolege,

nakon godišnjih odmora  i  stanke, ponovno smo u  saborskim klupama – u  tijeku  je nova sjednica
Sabora. Kao i do sada na dnevnom redu su brojni prijedlozi zakona među kojim znatan broj je onih
označenih  s  „P.Z.E.“,  što  bi  značilo:  prijedlozi  zakona  koji  imaju  za  cilj  usklađivanje  domaćeg
zakonodavstva  s  zakonodavstvom  EUa.  Oni  su  od  prioritetne  važnosti  jer  je  njihovo  donošenje
neophodno kako bi započeti pregovori RH i EU bili učinkoviti i na vrijeme. U ovome setu zakona koji
su od našeg – javnozdravstvenog interesa, prije svega su zakon o zaštiti od ionizirajućeg zračenja te
prijedlog strategije gospodarenja otpadom. Još su tu i prijedlozi izmjena i dopuna zakona o sigurnosti
na cestama, prijedlog zaključaka o provedbi nacionalnog programa djelovanja za mlade ali rasprava iz
ove oblasti vodit će se nešto kasnije.

Poznato je da je od samog početka uporabe,  ionizirajuće zračenje  imalo globalnu važnost te se još
davne  1928.  pokušavalo  s međunarodnom  regulacijom  ove  oblasti.  Od  tada  do  danas  došlo  je  do
jakog proširenja spektra uporabe  ionizirajućeg zračenja što  je uzrokovalo učestale  izmjene mjera  i
standarda zaštite, u smislu poboljšanja organizacije provedbe mjera zaštite.

Odbor za rad, socijalnu politiku i zdravstvo kao matično radno tijelo Sabora za ovaj zakon, mišljenja je
kako ovaj prijedlog da bi bio prihvaćen u saboru, mora sadržavati regulaciju nekih pitanja kao npr.
maksimalno  dopuštene  doze  kojima  smije  biti  izloženo  stanovništvo,  minimalna  dob  koju  imaju
radnici koji rade na poslovima gdje mogu biti ozračeni iznad propisanih granica, propisivanje granice
ozračenja i životne dobi za osobe koje se školuju za rad s izvorima ionizirajućeg zračenja, vrijednosti
prema kojima se klasificira radioaktivni izvor i sl. U postojećem prijedlogu zakona, sva ova pitanja bi
se regulirala podzakonskim aktima. Također ovaj odbor je zauzeo stajalište da ministarstvo nadležno
za zdravstvo, budući provodi upravni nadzor nad provedbama ovog zakona, donosi pravilnike i druge
podzakonske  akte  iz  ove  oblasti.  Prvotno  je  bio  prijedlog  da  to  čini  Državni  zavod  za  zaštitu  od
zračenja  koji  je  regulatorno  tijelo  za  ovu  oblast  i  nadležan  je  za  provođenje  poslova  zaštite  od
zračenja.            

Također, Odbor za prostorno uređenje  i zaštitu okoliša, kao zainteresirano tijelo,  razmatrao  je ovaj
prijedlog. Osobito segment koji se odnosi na zbrinjavanje radioaktivnog otpada. Upravo zbrinjavanje
radioaktivnog otpada kao djelatnost od  interesa  za RH  je od osobite važnosti  te  je u  skladu s  tim
predloženo nekoliko izmjena i dopuna prijedloga ovoga zakona. Namjera je da Vlada treba propisati
kako uvjete tako i način zbrinjavanja radioaktivnog otpada. Također, zbog čestih promjena naziva i
nadležnosti ministarstava  i  središnjih  tijela  državne  uprave,  predloženo  je  da  se Državni  zavod  za
zaštitu od zračenja, u cijelom tekstu zakona promjeni u središnje tijelo državne uprave nadležno za
zaštitu od zračenja. Odbor za rad, socijalnu politiku i zdravstvo je na svojoj 37. sjednici raspravljao o
spomenutom zakonu, a saborska rasprava na ovu temu vodit će se vjerojatno idući tjedan.

Strateški  ciljevi  održivog  i  učinkovitog  sustava  gospodarenja  otpadom  su  jedan  od  prioritetnih
interesa  za  Hrvatsku  kako  sa  stajališta  zdravlja  ljudi  i  okoliša  tako  i  sa  stajališta  očuvanja  slike
Hrvatske  u  svijetu  kao  jedne  od  najpoželjnijih  turističkih  odredišta.  Stoga  je  prijedlog  Strategije
gospodarenja  otpadom Republike Hrvatske  bio  raspravljen  u  okviru  saborskih  odbora  nadležnih  za
zdravstvo,  turizam  i  zaštitu  okoliša.  Strategija  u  cijelosti,  i mnoga  druga  pitanja  kao  npr.:  pitanja
vezana  za  zbrinjavanje  otpada  na  otocima,  sanacija  postojećih  odlagališta  i  uklanjanje  „divljh“,
odvajanje  otpada,  monitoring  zagađivača  i  putovi  otpada  itd.  bit  će  raspravljeni  idućih  dana  u
saborskoj raspravi.

Poštovane kolegice i kolege, cijenimo da su ovo pitanja od šireg javnozdravstvenog interesa i da će
kod Vas osobno kao i institucija i ustanova pobuditi interes.

Pozivamo  Vas  na  suradnju  i  zajednički  doprinos,  kako  bi  rasprava  u  Saboru  urodila  donošenjem
najboljih zakonskih rješenja iz ove oblasti.

Uz kolegijalni pozdrav, Vaši 
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